
Aktindsigt om budget i Olliestedet 2024 

Det nedenstående kan virke meget rodet, men vi forsøger at gøre det så forståeligt, som vi nu kan ud fra de 

oplysninger vi har fået. 

Først sendte vi denne aktindsigt, og fik dette svar: 

Hej Franz Geisler 

  

Du har fremsat anmodning om aktindsigt i budgettet for UKC’s drift af Skatehallen Olliestedet i 2024. 

  

Hermed fremsendes som anmodet vedhæftet. 

  

Venlig hilsen 

 

Thomas Frithioff 

Afdelingsleder UKC 
 

 

Det var vi selvsagt ikke imponerede over, så dernæst sendte vi denne mere specifikke anmodning om 

aktindsigt: 

Hr. Franz Allan Geisler 

  

Vedrørende din anmodning om aktindsigt. 

  

Du har bedt om aktindsigt i følgende: 

1. Årligt afsat timeforbrug i Olliestedet på UKC medarbejder til aflåsning af hallen. 

2. Årligt afsat timeforbrug i Olliestedet på UKC medarbejder til fejning/støvsugning af ramper. Herunder 

specifikation af nøjagtig hvilke opgaver der udføres. 

3. Årligt afsat timeforbrug i Olliestedet på UKC medarbejder til tilsyn med faciliteterne. 

4. Årligt afsat timeforbrug i Olliestedet og økonomi til vedligehold af ramperne. 

5. Oversigt og regnskab over aktiviteter for UKC’s brugere afholdt af UKC i Olliestedet de seneste 5 år. 

Punkt 1-4 drejer sig om kalenderåret 2024. 

  

For punkt 1-4 kan der ikke gives aktindsigt, da der ikke foreligger akter eller dokumenter for forespurgte 

punkter. 



Vi henviser i stedet til svar af 15. november 2023 på anmodning om aktindsigt for budgettet for UKC’s drift af 

Skatehallen Olliestedet i 2024. 

  

Svar på punkt 5. 

Skatehold 4. oktober 2021 - 4. april 2022. Afholdt lønudgifter 18.400,- 

Løbehjulshold 15. september 2020 - 29. juni 2021. Afholdt lønudgifter 9.600,- 

  

Venlig hilsen 

 

Thomas Frithioff 

Afdelingsleder UKC 
 

 

UKC siger altså her at der ikke foreligger nogle klare aftaler om dette, og henviser altså her til deres første 

svar. Vi synes det er meget uklart hvordan 588 timer (fra 1 januar til 15 november) og pengene er blevet 

brugt, men døm selv ud fra nedenstående aktindsigt: 

 

 

 

 

 

 

 

______________________________________________________________________________________ 

Hej Per Olsen 

  

Du har fremsat anmodning om aktindsigt i medarbejder-timeforbrug vedr. Olliestedet i 2023 og alle fakturaer 

der findes vedrørende Olliestedet i 2023 

  

Hermed fremsendes som anmodet, vedhæftet, det ønskede. 

  

Venlig hilsen 

 

Thomas Frithioff 

Afdelingsleder UKC 
 



 

 

 

 

 

 



_______________________________________________________________________________________ 

Anmodning om aktindsigt i kontrakter/aftaler/fakturaer/bilag mellem Rengøringsvirksomheden og UKC om 

rengøring i Olliestedet søgt af Mikkel. 

Hej Mikkel 

  

Vi sender ikke fakturaer internt i kommunen. På en bygning er der afsat et budget til rengøring svarende til 

de ydelser, der er aftalt det pågældende sted. En gang årligt bliver der lavet en omkontering, så beløbet 

bliver bogført i Rengøringsvirksomheden. 

  

Jeg har indsat budgetbeløbene for Skaterhallen de seneste 3 år. 

2021 2022 2023 

37.500 65.000 86.586 

  

Der bliver ikke lavet kontrakter, da det hele er fra en kommunal afdeling til en anden. 

  

I 2021 blev der gjort rent på toiletterne fra uge 18. 

I 2022 blev der gjort rent på toiletterne hele året. 

I 2023 bliver der gjort rent på toiletterne dagligt samt fejer gulv i hallen og tømmer skraldespande, fra 

februar. 

  

Lad mig vide hvis du har spørgsmål til ovenstående. 

  

Vivian Løcke Østergaard 

Projektleder og Administrativ Konsulent 

 

 



 

Hvordan kan man bare overføre 105.000 kr om året uden kontrakter eller skriftlige aftaler?  Og UKC sagde 

jo til Franz, at der var en kontrakt?  

Herunder kommer UKC’s høringssvar (hvor de påstår at ØSF kræver mere rengøring end der er budgetteret 

med), og ØSF’s Høringssvar, hvor vi siger det ikke passer. 

Dernæst svar på aktindsigt, og UKC’s svar til byrådsmedlem om rengøringsniveauet i Olliestedet, hvor UKC 

igen påstår at ØSF kræver mere end budgettet kan bære (hvilket jo ikke hænger sammen, med det som 

byrådsmedlemmet, selv siger, at vi ønsker)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UKC’s høringssvar 

Høring om Budget 2024-2027: 

Organisatorisk flytning af Olliestedet 

 

Fælles høringssvar fra UKC bestyrelse og UKC MED-udvalg, sep. 2023 

 

Kommentarer til Drifthåndtaget: 

- UKC bruger uhensigtsmæssigt meget tid og økonomi på at drive Skaterhallen Olliestedet. 

- UKC bruger mere økonomi og ressourcer på at varetage driften af Olliestedet end der er tildelt. 

Endvidere er der blandt brugerne af stedet en lille gruppering som forventer et højere 

serviceniveau end den tildelte økonomi kan håndtere. Dette har skabt en stor konfliktniveau som 

har taget meget fokus fra UKCs kerneopgave og primære målgruppe 

- UKC har en primær målgrupper som er de 12-18 årige og Olliestedet er et offentligt åbent tilbud 

som kan bruges af alle borgere i Halsnæs. Endvidere er Olliestedet pænt besøgt af skatere fra 

andre kommuner. 

- Med en organisering under den kommunale virksomhed ”Idrætshallerne” vil denne gruppering 

kunne tilgodeses på et andet niveau, og UKC kan koncentrere sig om at varetage sin primære 

målgruppe og kerneopgave. 

- UKC bliver ikke dårlige stillet iht. at have adgang til hallen ved en placering under 

”Idrætshallerne”, da vi som kommunal institution og skole vil have fortrinsret til lokalebooking. 

 

Bestyrelse og MED udtrykker bekymring vedr.: 

- Med en omplacering til den kommunale virksomhed ”Idrætshallerne”, har det betydning for UKCs 

ressourcetildeling til medarbejderlønninger, i form af nedvarsling af ansættelsesgrad for en eller 

flere medarbejdere. 

- Der er en bekymring omkring Olliestedet identitet og betydning for de unge i kommunen. Med en 

omplacering til den kommunale virksomhed ”Idrætshallerne”, vil Olliestedet overgår fra at være et 

sted for ”den uorganiserede sport” til organiseret. Olliestedet blev i sin tid ”givet” til ungdommen og 

skulle være et fristed for unge som ønskede at dyrke forskellige former for rullesport, uden at være 

organiseret i en forening. Med en stærkt begrænset åbningstid for det ”uorganiserede” er det 

bestyrelsens og MED-udvalget holdning at det er en stor forringelse for de mange unge som 

bruger skaterhallen i deres fritid. 

Sep. 2023 

UKC Bestyrelse 

UKC MED-udvalg 

 



 

 

Høringssvar fra ØSF 

Høring om Budget 2024-2027: 

Organisatorisk flytning af Olliestedet 

Vi har som forening et par input og kommentarer til den organisatoriske flytning af Olliestedet. 

Vi hilser det fremsatte forslag meget velkommen, da vi mener at det i meget høj grad vil styrke 

foreningslivet, og dermed identiteten for Olliestedet og engagementet fra brugernes side. 

Vi håber at kunne være med til at udvikle stedet i en retning, hvor det bliver endnu mere attraktivt at være 

i en forening, og hvor man i højere grad inkluderer brugerne af stedet.  

ØSF har gennem fire år forsøgt at skabe bedre rammer for vores sport, og med den nye struktur, vil vi få 

bedre muligheder for at udvikle os som forening, og gøre mere af det som vi allerede gør nu: konkurrencer, 

workshops, skatecamps og give al vores viden og erfaring omkring skateboarding videre til de næste 

generationer. Dette gør vi til en pris på 100 kr. for et årsmedlemskab, så der kan langt de fleste være med. 

Skateboarding er blevet en OL-disciplin, og har dermed taget et skridt fra at være en sub-kultur, til også at 

være en sportsgren. Derfor er det meget vigtigt med gode faciliteter, og her ser vi at Olliestedet igen 

indtage en vigtig rolle i dansk skateboarding (og andre rulle-dicipliner). 

Vi vil i samme ombæring opfordre andre brugergrupper til at organisere sig, så man den vej, kan få bruger-

grupperne af Olliestedet til at tage det ansvar, som vi mener der skal til, for at udvikle Olliestedet. 

Vi har også en kort kommentar til UKC´s høringssvar: ØSF er omtalt som en lille gruppering, men vi vil dog 

gøre opmærksom på, at vi som forening repræsenterer omkring 85 medlemmer, og derudover er på linje 

med en stor del af de resterende brugere af Olliestedet. Vi har aldrig haft en forventning om mere end der 

er budgetteret med, men forsøgt dialog, når det budgetterede ikke er blevet udført. 

Vi har enkelte bekymringer qua tidligere erfaringer med Olliestedet, og derfor vil vi meget gerne tilbyde 

sparring og feedback i forbindelse med at finde et rengøringsniveau, der sikkerhedsmæssigt passer til den 

struktur og brugerudnyttelse som det fremsatte forslag kan ende ud med. 

Vi ønsker også klarhed om ejerskab af ramperne, så ramperne bliver vedligeholdt af nogle med den rette 

ekspertise. Her kan ØSF byde ind med en kæmpe erfaring, da vi gennem det meste af hallens levetid har 

været involveret i både byggeriet og vedligehold af ramperne. 

Mvh bestyrelsen i Ølsted Skateboard Forening 

 

 

 

 

 



Aktindsigt i den politiske behandling mm: 

___________________________________________________________________________________ 

Til Franz Geisler 

Halsnæs Kommune har den 13. november 2023 modtaget din anmodning om aktindsigt vedrørende al 

korrespondance om Olliestedet og ØSF (Ølsted Skateboard Forening) mellem Byrådet, KIDE (Camilla 

Mynster Vange) og Udvalget for kultur, idræt og demokrati, samt korrespondance mellem KIDE (Camilla 

Mynster Vange) og UKC. Endvidere korrespondance mellem Byrådet og UKC. 

Din anmodning om aktindsigt er nu behandlet i relevante afdeling(er). 

Vedlagt sendes Halsnæs Kommunes akter vedrørende din anmodning om aktindsigt. 

1.     Aktindsigtsdokument nr. 1, hvortil bemærkes, at de undtagne dokumenter ikke er omfattet af 

aktindsigtsanmodningen, idet der er tale om korrespondance, hvor Ølsted Skateboardforening selv 

er afsender eller modtager, samt referat af møder, hvor ØSF selv har deltaget. Såfremt I måtte 

ønske at se disse dokumenter, kan vi naturligvis fremsende dem på anmodning. 

2.     Aktindsigtsdokument nr. 2, mailkorrespondance om mødeplanlægning o.lign. 

3.     Aktindsigtsdokument nr. 3, hvortil bemærkes, at alle dokumenterne i den pågældende journalsag er 

undtaget fra aktindsigt, da disse dokumenter er interne dokunter. Retten til aktindsigt omfatter ikke 

interne dokumenter jf. Offentlighedslovens § 23, stk. 1. Dokumenterne har ikke været afgivet til 

udeforstående og dokumenterne danner grundlag for forberedelsen af en politisk sag om drift af 

Olliestedet. 

Halsnæs Kommune har i forhold til de undtagne dokumenter i aktindsigtsdokument nr. 3 overvejet om 

principperne for Meroffentlighed jf. offentlighedslovens § 14 kan finde anvendelse. Det er Halsnæs 

Kommune opfattelse, at det med henvisning til den politiske rådgivning og betjening af Byrådet i den 

pågældende sag ikke er hensigtsmæssigt at give meroffentlighed i dokumenterne, inden Byrådet har fået 

mulighed for at se sagen.     

Klagevejledning jf. Offentlighedsloven § 38 

Klage over kommunens svar på aktindsigt skal påklages direkte til den afdeling i Halsnæs Kommune, som 

har svaret på aktindsigten. Halsnæs Kommune er forpligtet til snarest og senest 7 arbejdsdage efter 

modtagelsen af klagen at videresende klagen til den øverste klageinstans for det kommunale tilsyn. 

   

  

Venlig hilsen 

 

Camilla Vange Mynster 

Leder af Kultur, Idræt, Demokrati og Erhverv 

 

______________________________________________________________________________________ 

 

 

Mail fra Olaf Prien til Forvaltningen, og svaret fra UKC/forvaltningen: 

 

 

 



Fra: "Olaf Prien" OLAFP@halsnaes.dk 

Til: "Camilla Vange Mynster" <CAMVM@halsnaes.dk>; "Helle Vibeke Lunderød"  

<helu@halsnaes.dk> 

Sendt dato: 09-10-2023 07:40 

Vedrørende: rengøring i skaterhallen 

Kære Camilla, 

jeg vi til åbent hus i skaterhallen i Ølsted i lørdags.  

Jeg talte med Franz fra bestyrelsen i foreningen, som fortæller at der er problemer med rengøringen, at  

de har klaget over det i længere tid - det har også noget med sikkerheden at gøre - men at der ikke er  

sket forbedringer. I forhold til at kunne skate, fortæller han, er det nødvendigt med støvsugning af hele  

hellen en gang om ugen og gulvvask hver fjortende dag. 

Hvad er det aktuelle rengøringsniveau? Bliver arbejdet udført efter planen, eller har der været sygdom  

eller andet fravær? Det kunne være godt at høre lidt om det. 

Mange hilsener 

Olaf Prien 

Byrådsmedlem 

___________________________________________________________________________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:OLAFP@halsnaes.dk


 

Fra: "Camilla Vange Mynster" 

Til: "Olaf Prien" <OLAFP@halsnaes.dk> 

Cc: "Helle Vibeke Lunderød" <helu@halsnaes.dk>; "Sune Impgaard Schou" <sunsc@halsnaes.dk> 

Sendt dato: 13-10-2023 17:08 

Vedrørende: SV: rengøring i skaterhallen 

Kære Olaf.  

I forlængelse af nedenstående har jeg fået input fra UKC ang. rengøring af Olliestedet.  

UKC oplyser følgende:  

”For nuværende er der indgået aftale med den kommunale rengøring om følgende pr år:  

260 dage med rengøring af to stk. toiletter.  

50 uger med 1x ugentligt fejning af gulv i hallen og tømning af 4 skraldespande.  

1x ugentlig gulvvask.  

Derudover fejer/støvsuger UKC’s eget personale, ramperne 46 uger om året.  

Der er tilsyn (herunder åbne/lukke funktion) 12 timer ugentligt.  

Der er for nuværende en væsentlig forskel på det ønskede og det mulige serviceniveau inden for den 

økonomiske ramme der er afsat til drift og vedligeholdelse af hallen.  

Selv om hallen har fået nyt gulv og nyt lys i 2022, er hallen ikke ny og er svær at vedligeholde og rengøre til 

et niveau som ØSF forventer. Den offentlige adgang uden opsyn til hallen, slider samtidig hårdt på hallen, 

herunder med hærværk.  

Ud for ovenstående arbejder UKC for nuværende på, at udarbejde et serviceniveau for hallen, herunder 

offentlige åbningstider og lån af hallen til foreninger, der er inden for den økonomiske ramme der er tildelt 

til drift og vedligeholdelse af hallen.”  

Jeg kan herudover oplyse, at der er nogle uoverensstemmelser mellem Ølsted Skateboardforening og UKC 

om både rengøring og generel brug af hallen. Det er en sag, som ikke er nem at løse, men i KIDE arbejder vi 

på at hjælpe den på vej. Det er ikke min opfattelse, at det handler om sygdom blandt rengøringsfolk eller 

lignende, uden at jeg kan blive mere konkret på det.  



God weekend og efterårsferie.  

Bh. Camilla  

Venlig hilsen  

Camilla Vange Mynster 

Leder af Kultur, Idræt, Demokrati og Erhverv 

______________________________________________________________________________________ 

 

Vores oplevelse er IKKE at der fejes og vaskes gulv en gang om ugen i Olliestedet. 

Ej heller at ramperne fejes og støvsuges 46 gange om året!!! 

ØSF forventer kun at der udføres det som der er budgetteret med. 

UKC får desuden 20.000 kr. om året til aktiviteter i Olliestedet, men har kun brugt ca. 30.000 kr. de sidste 5 

år. 

Hvor er de resterende 70.000 kr. henne?  

Vi graver videre!! 

 


